
Protokół Nr  XLII/2021  
z sesji Rady Gminy Barciany 

z dnia 26 października 2021 roku, godz. 13:00 
  
 
 
Ad. 1. Otwarcie obrad XLII sesji Rady Gminy Barciany. 
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas otworzyła XLII sesję Rady 
Gminy Barciany witając skarbnik Magdę Świercz, sekretarz Annę Tereszko, radnych, 
obsługę rady.  
 
Ad. 2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 
  
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas na podstawie listy obecności 
stwierdziła nieobecność radnej Janiny Kostyk, zauważając że radna dotrze na bieżące 
obrady. Przewdonicząca stwierdziła prawomocność obrad (lista obecności stanowi 
załącznik do protokołu) – 14 radnych obecnych. 
Przewodnicząca powitała przybyłe na obrady wójt Martę Kamińską oraz radną Janinę 
Kostyk.  
 
Ad. 3. Powołanie sekretarza obrad. 
  
Na sekretarza obrad przewdonicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas powołała 
wiceprzewodniczącego Grzegorza Całucha.  
Radni 15 głosami “za” przyjęli imienną formę głosowania.  
 
 
Ad. 4. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy. 
 
Uwag do protokołu z XLI Sesji Rady Gminy Barciany nie zgłoszono. Protokół został 
przyjęty 14 głosami "za", przy 1 "wstrzymującym się".  
 
 
Ad. 5. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko odczytała wniosek wójt o wycofanie z 
porządku obrad XLII sesji Rady Gminy punktu 17 dotyczącego projektu uchwały w 
sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie nieruchomości. 
W wniosku stwierdza się, że nieodpłatne przejęcie nieruchomości zdefiniowane w § 
1. projektu uchwały jest czynnością zwykłego zarządu niewymagającą stosowania 
zapisów Uchwały Nr XV/119/2015 § 3 Rady Gminy Barciany z dnia 17 grudnia 2015 
r. w sprawie zasad gospodarowania nieruchomościami (Warmi.2016.1864 z dnia 
2016.04.27 ) ponieważ w przedmiotowej sytuacji następuje przysporzenie majątku 
gminy. W przypadku nieodpłatnego przejęcia nieruchomości wystarczającym aktem 
jest zarządzenie wójta. 
 
W glsowaniu wniosek został przyjęty 15 głosami "za". 

 



 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie obrad XLII sesji Rady Gminy Barciany. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad (quorum). 

3. Powołanie sekretarza obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLI sesji Rady Gminy. 

5. Przedstawienie porządku obrad sesji - wnioski o zmianę porządku. 

6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i 

działaniach między sesjami. 

7. Interpelacje i zapytania Radnych. 

8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Barciany a Gminą Srokowo na przekazanie przez Gminę 

Srokowo Gminie Barciany zadania w zakresie zapewnienia uczniowi 

niepełnosprawnemu bezpłatnego transportu i opieki na trasie z miejscowości 

Barciany do Szkoły Niepublicznego Zespołu Specjalnych Placówek Oświatowych 

Polskiego Stowarzyszenia na rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną 

Koło w Giżycku.  

9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

pomiędzy Gminą Barciany a Gminą Korsze na przekazanie przez Gminę Korsze 

Gminie Barciany zadania w zakresie zapewnienia uczniowi niepełnosprawnemu 

bezpłatnego transportu i opieki na trasie z miejscowości Barciany do Szkoły 

Niepublicznego Zespołu Specjalnych Placówek Oświatowych Polskiego 

Stowarzyszenia na rzecz Osób z Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w 

Giżycku.  

10. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 

11. Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 

12. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości. 

13. Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIX/265/2021 Rady 

Gminy Barciany z dnia 29 lipca 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Rozbudowa oświetlenia 

istniejącego przejścia dla pieszych w miejscowości Mołtajny na drodze 

powiatowej Nr 1713N. 

14. Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIX/264/2021 Rady 

Gminy Barciany z dnia 29 lipca 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Budowa oświetlenia przy 

przejściu dla pieszych na drodze powiatowej Nr 1398N w miejscowości 

Frączkowo”. 

15. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Barciany na lata 

2021 – 2035. 

16. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 

17. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nieodpłatne przejęcie 

nieruchomości.  

18. Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Barciany za rok szkolny 

2020 /2021.  

19. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych Przewodniczącej Rady Gminy, 

Wójta Gminy oraz Radnych. 



20. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 

21. Wolne wnioski i informacje. 

22. Wnioski mieszkańców. 

23. Sprawy różne. 

24. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 6. Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i 
działaniach między sesjami. 
 
Informację przedstawiła wójt Marta Kamińska (dokument stanowi załącznik do 
protokołu).  
 
Wójt poinformowała, że w gminie aktualnie dwoma dawkami jest zaszczepione 2760 
osób (45.7 %). Wójt poinformowała, że nadal trwa szczepionkowa loteria gminna, 
gdzie nagrodą jest rower. Losowanie odbędzie się, kiedy wskaźnik zasczepienia w 
gminie wyniesie 51%. 
 
Wójt podziękowała radnym Janinie Kostyk, Mirosławie Jasek i Leszkowi 
Puczkowskiemu za udział w konferencji z Urzędem Marszałkowskim dotyczącej  
funduszy europejskich. W konferencji wzięli udział również członkowie 
Stowarzyszenia Warmińsko - Mazurskich Gmin Pogranicza, które wspólnie chce 
korzystać z przedmiotowych środków.  
 
Ad. 7. Interpelacje i zapytania Radnych. 
 
Radny Leszek Puczkowski zapytał o maszty do odbioru Internetu umieszczone na 
świetlicach wiejskich. Maszty nie są używane, a ze względu na wysokość powodują 
niszczenie i zagrożenie dla budynków świetlic, w tym pękanie ścian. 
 
Radny Leszek Puczkowski zapytał również o działania w związku z przejazdem 
kolejowym na drodze Frączkowo - Kotki.  
 
Radny Leszek Puczkowski zapytał o sprawę instalacji lampy w miejscowości Ruta.  
 
Ad. 8. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 
porozumienia pomiędzy Gminą Barciany a Gminą Srokowo na przekazanie 
przez Gminę Srokowo Gminie Barciany zadania w zakresie zapewnienia 
uczniowi niepełnosprawnemu bezpłatnego transportu i opieki na trasie z 

miejscowości Barciany do Szkoły Niepublicznego Zespołu Specjalnych 
Placówek Oświatowych Polskiego Stowarzyszenia na rzecz Osób z 
Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Giżycku.  
 
Informacje i projekt uchwały przedstawiła sekretarz Anna Tereszko (dokument 
stanowi załącznik do protokołu).  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady Gminy.  
 



Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 15 "za". 
 
9. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
pomiędzy Gminą Barciany a Gminą Korsze na przekazanie przez Gminę 

Korsze Gminie Barciany zadania w zakresie zapewnienia uczniowi 
niepełnosprawnemu bezpłatnego transportu i opieki na trasie z 
miejscowości Barciany do Szkoły Niepublicznego Zespołu Specjalnych 
Placówek Oświatowych Polskiego Stowarzyszenia na rzecz Osób z 

Niepełnosprawnością Intelektualną Koło w Giżycku.  
 
Informacje i projekt uchwały przedstawiła sekretarz Anna Tereszko (dokument 
stanowi załącznik do protokołu).  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady Gminy.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 15 "za". 
 
 
Ad. 10. Projekt uchwały w sprawie opłaty targowej. 
 
Infromację i projekt przedstawiła skarbnik Magda Świercz (dokument stanowi 
załącznik do protokołu).  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady Gminy.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 15 "za". 
 
Ad. 11. Projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów. 
 
Infromację i projekt przedstawiła skarbnik Magda Świercz (dokument stanowi 
załącznik do protokołu).  
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Andrzeja Szwajdycha skarbnik Magda Świercz 
poinformowała, że autoporawką zostały wprowadzone dane dotyczące sołtysów, 
których wyznacza się na inkasentów.  
 
Radna Janina Kostyk poinformowała, że podczas opiniowania przedmiotowej 
uchwały wstrzymała się od głosu. Radna stwierdziła, że ostatecznie zagłosuje za 
przyjęciem uchwały, która w jej ocenie może przycznić się do popularyzacji 
chipowanie psów i zmniejszenia kosztów utrzymywanie psów w schronisku. Obecnie 
taki koszt stanowi ok. 60 tys. zł. rocznie. Radna Janina Kostyk zaapelowała również o 
podjęcie w przyszłości uchwały o darmowym dla mieszkańców chipowaniu psów 
przez gminę.  



 
Radna Tamara Musiałowska zauważyła, że właścicela nie można zmusić do 
chipowania psów, które jest dobrowolne.  
 
Wójt Marta Kamińska poinformowała, że stanem na wrzesień b.r. w schronisku w 
Pudwągach znajduje się 14 psów, których utrzymanie jest obowiązkiem gminy. Za 
każdego psa miesięcznie wnoszona jest opłata 315 zł. Leczenie psa stanowi 
dodatkowy koszt. Wójt poinformowała, że pobyt 3 psów jest opłacany od 2016 r., 1 
od 2018 r.,  4 od 2020 r. oraz 4 od 2021 r.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas  poinformowała o 
opiniowaniu projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu komisji: 
 
Komisja Finansów i Budżetu głosami 6 „za”, 4 "wstrzymujące" pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały;  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych głosami 3 „za”, 1 "przeciw", 3 
"wstrzymujące" pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały; 
Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska głosami 2 „za”, 1 
"wstrzymujący"  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 7 "za", 4 "wstrzymujące", 4 "przeciw".  
 
Ad. 12. Projekt uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku 
od nieruchomości. 
 
Infromację i projekt przedstawiła skarbnik Magda Świercz (dokument stanowi 
załącznik do protokołu).  
 
Radna Janina Kostyk zauważyła, że kwoty są minimalnie ale jednak corocznie 
podnoszone. Radna zauważyła, że była przeciwna proponowanej uchwale natomisat 
przed ostatecznym głosowaniem zmienie zdanie rozumiejąc, że chociażby w wyniku 
zwiększenia wymiaru najniższej pensji krajowej wzrosną wydatki budżetowe gminy.  
 
Wójt Marta Kamińska stwierdziła, że nie chciałaby aby w Gminie Baricany uchwały 
były podejmowane w milczeniu bądź uzgadniane w kuluarach.  
 
Wójt Marta Kmińska stwierdziła, że nie jest łatwe dla niej podejmowanie kolejnej 
decyzji o podnoszeniu podatków. Natomiast w związku z podwyżką pensji 
minimalnej, opłaty za energię czy materiałów budowlanych budżet musi 
dostosowywać się do tych zmian. Wójt Marta Kamińska prosiła radnych o 
przedstawienie wątpliwości odnośnie podwyżki podatków i argumentację. To w 
ocenie wójt pozwoli uniknąć wrażenia, że kampania do wyborów samorządowych w 
2023 r.  na terenie Gminy Barciany już się rozpoczęła. Wójt podkreśliła, że będzie 
również w tych wyborach brała udział, ale aktualnie nie działa według logiki 
kampanijnej i dba o dobro gminy. Wójt stwierdziła, że ma nadzieję iż radnym 
również zależy na tym dobru.  
 



Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas  poinformowała o 
opiniowaniu projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu komisji: 
 
Komisja Finansów i Budżetu głosami 6 „za”, 4 "wstrzymujące" pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały;  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych głosami 3 „za”, 5 
"wstrzymujących" pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały; 
Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska głosami 2 „za”, 1 
"wstrzymujący"  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 7 "za", 5 "wstrzymujących", 3 
"przeciw".  
 
Radny Andrzej Szwajdych poprosił o udzielenie informacji przez skarbnik na temat 
wzrosu ceny kwintala żyta.  
 
Skarbnik Magda Świercz poinformowała, że zgodnie z komunikatem prezesa GUS 
kwintal żyta dla rolników będzie miał wartość 153,70 zł., natomiast dla pozostałych 
307,40 zł. W stosunku do bieżącego roku podwyżka stanowi dla rolników 7.32 zł, 
natomiast dla pozostałych 14,65 zł. 
 
Ad. 13. Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIX/265/2021 
Rady Gminy Barciany z dnia 29 lipca 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy 
finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Rozbudowa 
oświetlenia istniejącego przejścia dla pieszych w miejscowości Mołtajny na 

drodze powiatowej Nr 1713N. 
 
Informację przedstawiła skarbnik Magd Świercz (dokument stanowi załącznik do 
protokołu). Skarbnik poinformowała, że z zadania rezygnuje się ze względu na jego 
wyższy niż planowano koszt.  
 
Wójt Marta Kamińska poinformowała w uzupełnieniu, że oferta która wpłynęła 
odnośnie zadania była o 45 tys. wyższa niż planowane środki w związku z czym wójt 
i starosta zdecydowali się odstąpić od realizacji zadania. Analogiczna sytuacja będzie 
dotyczyła przejścia w miejcowości Frączkowo.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady Gminy.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 15 "za". 
 
Ad. 14. Projekt uchwały w sprawie uchylenia Uchwały Nr XXXIX/264/2021 
Rady Gminy Barciany z dnia 29 lipca 2021 r. w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej Powiatowi Kętrzyńskiemu na realizację zadania „Budowa 
oświetlenia przy przejściu dla pieszych na drodze powiatowej Nr 1398N w 
miejscowości Frączkowo”. 
 
 



 
Informację przedstawiła skarbnik Magd Świercz (dokument stanowi załącznik do 
protokołu). Skarbnik poinformowała, że z zadania rezygnuje się ze względu na jego 
wyższy niż planowano koszt.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas poinformowała, że projekt 
uchwały został pozytywnie zaopiniowany przez wszystkie komisje Rady Gminy.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 15 "za". 
 
Ad. 15. Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Barciany na lata 
2021 – 2035. 

 
Informację przedstawiła skarbnik Magd Świercz (dokument stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko -Dyjas  poinformowała o 
opiniowaniu projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu komisji: 
 
Komisja Finansów i Budżetu głosami 8 „za”, 1 "wstrzymujący" pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały;  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych głosami 6 „za”, 2 
"wstrzymujący" pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały; 
Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska głosami 3 „za”  
pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 11 "za", przy 4 „wstrzymujących“.  
  
Ad. 16. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2021 rok. 
 
Informację przedstawiła skarbnik Magd Świercz (dokument stanowi załącznik do 
protokołu). Skarbnik Magd Świercz poinformowała o autoporawce wprowadzającej 
zmiany w funduszu Sołectwa Bobrowo, Sołectwa Solkieniki i Sołectwa Skandawa. 
 
Radna Janina Kostyk stwierdziła, że zagłosuje za przyjęciem uchwały. Radna 
podkreśliła również, że w jej opinii radni powinni otrzymywac wcześniej informacje 
dotyczące np. problemów budżetowych w szkołach.  
 
Radna Wiesława Antonczyk zapytała czy środki ze sprzedaży mienia mogą być 
przeznaczone na szkoły, czy powinny być przeznaczone na inwestycje. 
 
Skarbnik Magda Świercz poinformowała, że takie środki są dochodami własnymi 
gminy i mogą być rozdysponowywana w wydatkach bieżących i majątkowych.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas  poinformowała o 
opiniowaniu projektu uchwały na wspólnym posiedzeniu komisji: 
 



Komisja Finansów i Budżetu głosami 5 „za”, 5 "wstrzymujących się" pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały;  
Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Spraw Socjalnych głosami 2 „za”, 6 
"wstrzymujących się"  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały; 
Komisja Samorządu, Porządku Publicznego i Ochrony Środowiska głosami 3 „za”, 1 
"wstrzymujący się"  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas odczytała projekt uchwały, 
która w głosowaniu została przyjęta  głosami 10 "za", przy 5 „wstrzymujących się“. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas ogłosiła 10 minutową 
przerwę. 
 
 

Ad. 17. Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Barciany za 
rok szkolny 2020 /2021.  

 
Informację przedstawiła sekretarz Anna Tereszko (dokument stanowi złącznik do 
protokołu). Sekretarz podkreśliła, że informacja jest składana po raz 12 i wypływa 
z obowiązku ustawowego.   
 
W odpowiedzi na pytanie radnego Leszka Puczkowskiego wójt Marta Kamińska 
poinformowała, że na terenie gminy jest zatrudniony inspektor oświaty. 
 
Radna Janina Kostyk zwróciła uwagę na fakt, że największe osiągnięcia 
uczniowie zdobywają w konkursach, przy czym inne osiągnięcia, być może z 
powodu pandemii, nie mają miejsca. Radna podziękowała przewodniczącej 
Wiesławie Małgorzacie Kłaczko - Dyjas za osiągnięcia z języka polskiego 
uczniów z którymi pracuje przewodnicząca.   
 
Radna Janina Kostyk zapytała czy programy naprawcze mają jakieś terminy i czy 
efekty programów są sprawdzane.  
 
Radna Janina Kostyk zwróciła uwagę na wysokie wyniki uczniów w Gminie 
Srokowo, gdzie funkcjonuje jedna szkoła podstawowa. Radna zauważyła, że 
jedynym rozwiązaniem, bez podawania  konkretnego terminu jest również 
utrzymywanie jednej szkoły na terenie Gminy Barciany. To w ocenie radnej 
przyczyniłoby się do pozostanie w zawodzie najlepszych pedagogów oraz dałoby 
możliwość lepszego zabezpieczenia materialnego szkół.  
 
Radna Janina Kostyk powołując się na spotkanie z Ewą Radanowicz stwierdziła, 
że w wyniku jej działań reformatorsko - nowatorskich w Gminie Radowo również 
jako funkcjonująca pozostała tylko jedna szkoła. To pozwoliło na szereg 
korzystnych zmian. 
 
Radna stwierdziła, że powinny być rzetelniej sprawdzane sprawozdania 
finansowe szkół ponieważ sama zauważyła w nich pomyłki dotyczące nawet 
sumowania.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała, że 
program naprawczy trwa 2 lata. Powołując się na przykład szkoły w Windzie 



przewodnicząca zauważyła, że po jednym roku działania programu naprawczego 
udało się podnieść wyniki nauczania o jeden stanin.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas zachęcała do nie 
nadmiernego koncentrowania się na danych dotyczących wyników. 
Przewodnicząca zwróciła uwagę, że odmienne mogą być potencjały edukacyjne 
poszczególnych klas. Przewodnicząca prosiła o zwrócenie uwagi na ocenę 
kontekstową, która obejmuje szereg zewnętrznych czynników, jak np. potencjał 
ucznia, absencja czy zmiana nauczyciela.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas oceniła, że pozytywną 
sytuacją jest taka, gdzie staniny w danej szkole są równe z różnych przedmiotów. 
Taka sytuacja jak zauważyła przewodnicząca miała miejsce w Gminie Srokowo.  
  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas stwierdziła, że Ewa 
Radanowicz która odwiedziła Gminę Barciany, jako dyrektor szkoły w Radowie 
Małym przy nie tradycyjnym podejściu do oświaty stworzyła warunki do bardzo 
dobrych wyników kształcenia. 
 
 
 
Ad. 18. Informacja z analizy oświadczeń majątkowych Przewodniczącej 

Rady Gminy, Wójta Gminy oraz Radnych. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała o 
spoczywającym na niej ustawowym obowiązku sprawdzenia oświadczeń 
majątkowych radnych.  Analizy dokonuje się w obszarze terminowości złożenia 
oświadczeń, poprawności wypełnienia druków i działań podjętych w przypadku 
stwierdzenia nieprawidłowości.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała, że radni, 
wójt i przewodnicząca mieli czas do 30 kwietnia na złożenie oświadczeń 
majątkowych, co zostało wykonane zgodnie z terminem. Oświadczenie wójt i 
przewodniczącej zostało przekazane do wojewody co potwierdza pismo wpływu. 
Aktualnie do tych dwóch oświadczeń nie zgłoszono żadnych uwag.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała, że 
oświadczenie radnych po skompletowaniu zostały przesłane do Urzędu 
Skarbowego w Kętrzynie. Przewodnicząca poinformowała, że w danym 
momencie nie otrzymała uwag i że analiza oświadczeń trwa. Przewodnicząca 
poinformowała, że w momencie otrzymania informacji z Urzędu Skarbowego 
przekaże każdemu radnemu uwagi dotyczące ich oświadczeń i ewentualnej 
potrzebie korekty.  
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała, 
że wszystkie oświadczenia są jawne i publikowane w BIP.  
 
 
Ad. 19. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych. 
 



W odpowiedzi na pytanie radnego Leszka Puczkowskiego wójt Marta Kamińska 
stwierdziła po zasięgnięciu informacji w ZGK, że gdyby nie prace na cmentarzach 
w związku z Świętem Zmarłych, to lampa w Rucie byłaby już zainstalowana. Wójt 
poinformowała, że lampa będzie aktualnie instalowana w przyszłym tygodniu.  
 
W kwestii anteny na świetlicy w Frączkowie i uszkodzenia ściany, wójt Marta 
Kamińska poinformowała, że w dniu jutrzejszym merytoryczni urzędnicy 
zapoznają się z sytuacją na miejscu. Wójt poinformowała, że trwałość projektu w 
ramach którego były montowane anteny do transmisji Internetu skończyła się w 
grudniu 2020 r. Do tego terminu nie można była podejmować działań związanych 
np. z demontażem. Podczas remontu dachu świetlicy w Momajnach taką antenę 
już zdemontowano. Koszt demontażu, to 2 tys. zł. Ze względu na koszty, jak 
zauważyła wójt Marta Kamińska, anteny będą demontowane sukcesywnie. W 
planach jest aby przed okresem zimowym została zdemontowana antena na 
świetlicy w Modgarbach i Sylginach, ponieważ tam notorycznie zachodzi do 
zacieków. Opierając się na informacjach od mieszkańców dotyczących 
praktycznie braku możliwości korzystania z Internetu przy wykorzystaniu 
przedmiotowych anten, wójt oceniła, że wydatkowane na projekt 1.8 mln. zł. 
praktycznie zostały zmarnowane.  
 
Wójt Marta Kamińska poinformowała, że w sprawie przejazdu na drodze 
Frączkowo - Kotki zostało wystosowane pismo do PKP. Wójt zobowiązała się do 
przekazania na piśmie informacji w momencie wpływu odpowiedzi.   
 
 
Ad. 20. Wolne wnioski i informacje. 
 
Wójt Marta Kamińska zauważyła, że chce odnieść się do propozycji radnej 
Janiny Kostyk dotyczącej powrotu do projektu uchwały dotyczącej darmowego 
chipowanie przez gminę psów. Wójt przypomniała, że w 2019 r. proponowała 
uchwałę całkowicie znoszącą opłatę za psa i przeznaczenie środków na 
chipowanie wszystkich psów na terenie gminy bez kosztów dla właścicieli. Wójt 
poinformowała, że koszt zachipowania jednego psa stanowi 45 zł. Na daną 
chwilę w gminie jest zgłoszonych przez mieszkańców 61 niezaczipowanych 
psów, co stanowi wartość 2745 zł. Taką wartość należałoby szacować gdyby nie 
rolnicy, którzy nie muszą wnosić opłaty za psy. Wójt oceniła, że ogólna liczba 
psów na terenie gminy stanowi ok 300. Ich zachipowanie kosztowałoby 13 500 zł. 
co nie jest znaczącym kosztem. Wójt poinformowała również, że w 2021 r. 
wpływy z opłat od posiadania psów stanowiły 4880 zł. (61 psów). Wójt poprosiła 
radnych o przekazywanie swoich opinii np. drogą mailową w sprawie powrotu do 
projektu uchwały dotyczącej darmowego chipowania przez gminę psów. 
 
 
Wójt Marta Kamińska poinformowała, że w danej chwili wyłączyła z eksploatacji 
świetlicę wiejską w Mołtajnach. Przyczyną jest obawa o bezpieczeństwo ludzi 
korzystających z świetlicy. Wójt poinformowała, że ze wstępnych oględzin 
pracownika urzędu gminy upoważnionego do przeglądów technicznych 
budynków wynika, że budynek świetlicy w Mołtajnach osiada o 7 cm i 5 cm. z 
różnych stron. Wójt poinformowała, że podczas wynajmu przez prywatny podmiot 
w imprezy w świetlicy miało miejsce oberwanie tynku ze ściany. Wójt 
poinformowała, że było to związane z osiadaniem budynku. Wójt stwierdziła 
również, że może zaistnieć sytuacja całkowitego wyłączenia z użytku świetlicy. 



Urząd wystosował pismo do osoby projektującej jej remont i wykonawcy. Niestety 
żaden z podmiotów nie odebrał korespondencji. Wójt poinformowała, że zostanie 
wysłane kolejne pismo w celu otrzymanie informacji dotyczących zakresu prac.  
 
Radna Janina Kostyk zapytał o możliwość funkcjonowania w świetlicy KGW, jej 
wynajmu i o to, czy do oficjalnego zamknięcia nie jest potrzebna decyzja 
specjalisty.  
 
Wójt poinformowała, że świetlica do momentu wyjaśnienia sytuacji będzie 
zamknięta dla wszystkich    
 
Radna Janina Kostyk dopytywała, czy kolejnym krokiem będzie decyzja osoby 
kompetentnej stwierdzającej ile dokładnie centymetrów stanowi osiadania 
budynku ponieważ w przestrzeni publicznej są różne rozbieżne w tym 
przedmiocie informacje? 
 
Wójt Marta Kamińska stwierdziła, że bazuje na informacjach urzędników 
wysłanych na wizję świetlicy w Mołtajnach. Wójt poinformowała, że przy obecnym 
stanie wiedzy nie mogła podjąć innej decyzji. Jej zmiana nie nastąpi do pełnego 
wyjaśnienia sprawy.  
 
Ad. 21. Wnioski mieszkańców. 
 
Wnioski mieszkańców nie wpłynęły. 
 
Ad. 22. Sprawy różne. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała, że na 
dachu świetlicy w Podławkach również znajduje się maszt internetowy, który 
może być przyczyną uszkodzenia ściany. Przewodnicząca prosiła o sprawdzenie 
sytuacji przez merytorycznego pracownika gminy.  
 
Wójt Marta Kamińska stwierdziła, że świetlica zostanie sprawdzona i prosiła o 
zgłaszanie innych przypadków.  
 
Radny Piotr Baran w imieniu mieszkańców podziękował wójt Marcie Kamińskiej 
oraz prezesowi ZGK Jarosławowi Ożańskiemu za osobisty wkład w 
wyremontowanie kładki na rzece Omet w Asunach. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko - Dyjas poinformowała, że kolejne 
sesje odbędą się 25 listopada i 28 grudnia. Jeżeli będzie taka konieczność sesja 
odbędzie się również 16 grudnia.  
 
 
Wójt Marta Kamińska poinformowała, że aktualny stan zaszczepienia w gminie 
stanowi 46%.   
 

 
 
 
 

 



 
Ad. 23. Zakończenie obrad. 
 
Przewodnicząca Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas w związku z wyczerpaniem 
porządku zamknęła obrady XLII sesji Rady Gminy Barciany. 

  

                                                                   Przewodnicząca Rady Gminy  

Wiesława Małgorzata Kłaczko – Dyjas        
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